
 

Vänsterpartiet Gävleborg  

Fråga - Kostnader för tolk 
Ställd till ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 

 

 

På senaste mötet för regionstyrelsen beslutade majoriteten, på initiativ av 

Sverigedemokraterna, att utreda om kostnader för tolk ska betalas av den enskilda vid sent 

avbokat vårdbesök eller om personen i fråga uteblir. Det kommer självklart att försvåra för 

vården om tolk inte används när så behövs. Det kan bli en konsekvens att patienten ifråga 

nekar till användande av tolk fortsättningsvis om man har fått stå för kostnaden vid uteblivet 

eller sent avbokat besök. 

Den enskilda patienten kan också välja att låta bli att söka vård trots behov. Det är många 

som har svårt att orientera sig i vården, i ny teknik och knapptryckande så att avboka kan vara 

en svårighet men det kan också vara andra relevanta orsaker till varför man inte avbokat. 

Självklart är vårdbesök som inte avbokas, eller avbokas sent, en tid som kunde ha använts för 

en annan patient men det är inte rimligt att patientgrupper som behöver tolk ska ha extra 

kostnader för det då vård är en rättighet. Det kan handla om personer med olika 

funktionsnedsättningar, äldre och personer med annat språk.  

Att de på grund av att de har behov av extra stöd, för att vården ska kunna ge den vård och 

hjälp som behövs, ska behöva stå för kostnaden för tolk anser Vänsterpartiet inte vara rimligt. 

När ärendet bereddes och beslutades i hälso- och sjukvårdsnämnden fanns inte ens förslaget 

med. 

 

Min fråga blir därför till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande följande: 

Ska döva, äldre, personer med olika funktionsnedsättningar och personer med svårigheter i 

svenska språket behöva själva bekosta tolk vid uteblivet eller sent avbokat besök? 

 

Ulla Andersson (V)  
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